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okoliščinah, na katere se je treba nenehno, izvirno in ustvar-
jalno odzivati, saj le to zagotavlja trajno učenje. Refleksija pa 
je pogoj za kakršno koli učenje oziroma napredek. Spoznali 
smo tudi eno od oblik refleksije, listovnik oz. portfolio, ki 
ga je v nadaljevanju vsak član tima tudi zasnoval za svojo 
profesionalno rast.

Drugo srečanje je bilo v znamenju delavnic, na katerih 
smo spoznali, da je inkluzija pomemben vidik vzgoje in 
izobraževanja, da bi morali biti učitelji vedno pripravljeni 
spoštovati raznolike izkušnje in potrebe učencev ter da ima 
indeks inkluzivnosti tri dimenzije: kultura šole, politika 
šole in vzgojno-izobraževalna praksa šole. Na srečanju smo 
identificirali svoja močna področja in področja izzivov ter 
spoznali, kakšno vlogo imamo v svojem timu glede na svoje 
značajske lastnosti. 

Na tretjem srečanju smo na konkretnih primerih spoznava-
li kolegialno podpiranje ob uporabi videa, temeljne oblike 
takega podpiranja, in t. i. močna vprašanja. Prednosti tega 
pristopa podpore profesionalnega učenja posameznika so 
predvsem v tem, da se lahko učitelji učijo drug od drugega, 

seveda ob predpostavki, da se ob kolegu počutijo varno in 
mu zaupajo.

Razmišljali smo tudi o tem, kakšen je naš pogled na uporabo 
videa pri pouku in kako lahko tako obliko podpore vpeljemo 
v svojo poučevalno prakso.

Četrto srečanje je potekalo v znamenju povzetkov in eval-
vacije prvih treh srečanj. Sledila sta delavnica, t. i. skok v 
vodo, na kateri smo se timi že zelo konkretno pripravljali 
na izvedbo aktivnosti v svojem kolektivu, in vrtiljak, na 
katerem smo nabirali ideje preostalih timov. Na srečanju 
smo tudi predstavili svoja spoznanja in uvide o nas samih 
in našem delu ter se seznanili z nadaljnjimi koraki projekta.

odLočitev Za pReNos Na ŠoLo

Kot sem že zapisala, menimo, da morajo tako šole kot pe-
dagoški delavci nenehno strokovno rasti in se razvijati. To 
dejstvo nas je vodilo tudi pri odločitvi, da usvojena znanja 
in veščine projekta ProLea prenesemo na svoj kolektiv.

Preden sem se lotila zapisa svoje refleksije o procesu 
ŠPT-ja Gimnazije Koper in o celotnem kolektivu, sem 
se v mislih vrnila popolnoma na začetek našega sodelo-
vanja. Ob tem ko sem nagovorila ravnatelja šole k sode-
lovanju v projektu, sem vas čas razmišljala, da je v ko-
lektivu veliko potenciala, ki bi ga bilo treba prebuditi, 
osvetliti in mu prepustiti lastno pot razvoja. Vse to se je 
v kolektivu tudi zgodilo. 

Pred prvim usposabljanjem sem jim posredovala osnovne 
informacije o projektu. Imeli so veliko vprašanj in dilem: 
kaj, kako, kdo, zakaj … Prvega usposabljanja so se udele-
žili vsi člani ŠPT-ja in imela sem občutek, da je ostalo še 
veliko vprašanj, predvsem pa vprašanje o smiselnosti so-
delovanja v projektu. Sčasoma je po udeležbah na usposab- 
ljanjih in resnem premisleku dvom zbledel. Člani ŠPT-ja 
so v kolektivu zaznali potrebo po tem, da bi izboljšali 
komunikacijo in sodelovanje med učitelji in posledično 
med učitelji in dijaki. Ves čas so iskali načine, kako bi to 
lahko dosegli, in se vztrajno usposabljali, izvedli različne 
delavnice v kolektivu in oblikovali skupne dogovore. 

Udeležili so se vseh usposabljanj in razmišljali o trenut- 
nem in želenem stanju. Cilj in pot so si izbrali sami in se 
vztrajno približevali cilju. Tako je šola postala prostor, 
kjer so kolektiv in člani ŠPT-ja skupaj spreminjali svoja 
prepričanja o tem, kaj sta dobra komunikacija in sode-
lovanje in kaj vpliva na izboljšanje obeh. Analiza, ki so 
jo opravili vsi učitelji in člani ŠPT-ja, je pripomogla k 
temu, da so bolje razumeli trenutno stanje in začeli so 
iskati načine, kako usmeriti aktivnosti, da bi dosegli za-
stavljeni cilj. Da jim je uspelo ustvariti kulturo zaupanja 
in boljšega sodelovanja, sta bili potrebni visoka motivi-
ranost članov ŠPT-ja in hkrati pripravljenost kolegov, da 
skupaj profesionalno rastejo in se razvijajo.

Ko pogledam nazaj, ne vem, kaj je bilo odločilno in kaj 
je dejansko vplivalo na njihov uspeh. Kar vem, je, da 
se zdaj, ko člani ŠPT-ja pripovedujejo o svoji prehojeni 
poti, v njihovih očeh vidi navdušenje, drug drugega pri 
pripovedovanju dopolnjujejo in oblikujejo nove načrte 
za prihodnost.

Kaj več kot to si kot skrbnica sploh lahko še želim?
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